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WELZIJN 

 

 

Aanwezig 

 

Marc Van hammée, voorzitter,  

Koen Anciaux, schepen 

Farid Bennasser, Johan De Vleeshouwer, Martine De Raedemaeker, Zineb El 

Boussaadani, Klaartje Heiremans, Kerstin Hopf,  Ingrid Kluppels, Glenn 

Nason, Patrick Princen, Hamid Riffi, Ali Salmi, Rita Van den Bossche, 

Alexander Vandersmissen, commissieleden 

 

 Externen: 

 

 Ambtenaren: Gert Eeraerts, Mathias Vaes 

 

Verontschuldigd Katleen Den Roover 

 

 

Datum 1 april 2014 – van 20.30u tot 21.30 uur 

 

 

1. Goedkeuring verslag van 1 april 2014 

 

Goedkeuring verslag van 1 april 2014 wordt uitgesteld naar de volgende vergadering.  

 

2. Toelichting over nieuwe cel intensieve gezinsbegeleiding binnen het ocmw-

Sociaal Huis/sociale dienst (toelichting Mathias Vaes - departementshoofd 

sociale zaken OCMW-Sociaal Huis). 

 

 

De voorzitter geeft het woord aan Mathias Vaes, departementshoofd sociale zaken. Deze geeft 

een voorstelling van het nieuwe project rond intensieve gezinsbegeleiding aan de hand van 

fotomateriaal dat ter plaatse wordt uitgedeeld. 

 

In totaal gaat het over een 100tal gezinnen, waar kleine kinderen opgroeien in schrijnende 

omstandigheden. Deze mensen vallen overal uit de boot. Ze kunnen vaak niet meer terecht bij 

woonpunt, hebben al veel hulpverleners gezien, ontvangen geen leefloon wegens geen 

arbeidsbereidheid, … Alleen de jeugddiensten van de politie komen er veelvuldig mee in 

contact, maar kunnen er niet mee weg.  

 

Politie heeft deze situatie aangekaart aan de voorzitter van het ocmw en de burgemeester. Het 

ocmw zal dit voortaan opnemen en creëert hiervoor een team van 3 maatschappelijk 

assistenten, met zeer veel ervaring. Deze worden rechtstreeks aangestuurd door Mathias 

Vaes. 

 

Samen met politie, gaan we op bezoek bij deze families. Volledige infodeling tussen politie en 

ocmw en een zeer kordate, multidisciplinaire begeleidingsstrategie: schulden, school, vrije tijd, 

huisvesting, …  

 

We starten met 5 dossiers per assistent op 2 september 2014 en evalueren de werkwijze.  

 

Ingrid Kluppels: direct met 15 gezinnen? 

 

Mathias Vaes: hangt af van wat de politie liggen heeft. Er wordt veel ruimte gegeven aan het 

team om het project vanuit de praktijk in te vullen. 

 

Farid Bennasser: 1. Van wie komt die vraag? 2. Welke wapens heb je? 

 



Mathias Vaes: de politie heeft dit aangegeven aan de politiek. De middelen moeten vooral 

gezien worden in het loslaten van bestaande dienstverleningsvormen. Er wordt gewerkt met 

een veel lagere caseload en vrijheid in opvolging - financiële middelen indien nodig. Maar daar 

lopen we niet mee te koop.  

 

Koen Anciaux: ze moeten natuurlijk zelf wel inspanningen doen, wij bieden zeer intensieve 

begeleiding. 

 

Martine De Raedemaeker: hoe kunnen we deze mensen verplichten om mee te doen aan het 

project? 

 

Koen Anciaux: dat kan niet, we kunnen alleen proberen hun vertrouwen te winnen, 

bijvoorbeeld door hun papieren alvast in orde te maken. 

 

Johan De Vleeshouwer: de andere maatschappelijke assistenten gaan nog jaloers zijn. Ben 

heel benieuwd naar de uitkomst van het project. Hoe lang loopt het? 

 

Koen Anciaux: het is gebudgetteerd voor langere termijn. 

 

Mathias Vaes: we bevinden ons op zeer experimentele grond. We hebben dan ook nood aan de 

vrijheid om dit te kunnen realiseren. 

 

Rita Vanden Bossche: zijn er indicatoren voorzien? 

 

Mathias Vaes: neen. 

 

Glenn Nason: Ik wil hier geen ideologische discussie van maken, ik steun dit. Denk je dat je in 

alles indicatoren kunt formuleren, ik denk dat niet. 

 

Rita Vanden Bossche: jawel, je kan toch wel indicatoren bedenken om het project te 

evalueren. bvb. Aantal gezinnen dat je via het project in een normale situatie gekregen 

hebben. 

 

Koen Anciaux: na 1 jaar werking zal er sowieso geëvalueerd en bijgestuurd worden. 

 

Er ontspint zich een geanimeerde discussie rond indicatoren. 

 

Klaartje Heiremans: de foto’ s die we hier zien, zijn te erg, dit kan je als maatschappij niet  

tolereren. 

 

Voorzitter: er bestaan heel wat hulpverleningsorganisaties die naast elkaar werken. Prachtig 

initiatief, maar gaat dat niet botsen met andere organisaties? Gaan mensen dit niet als een 

extra tool beschouwen. 

 

Mathias Vaes: dat is de paradox, vallen ze door de mazen van het net, maken we een extra 

maas. Dit soort project heb ik nog niet gevonden in de hulpverlening. Elke organisatie tem het 

parket, stond hier positief tegenover! 

 

Klaartje Heiremans:  komt de politie daar spontaan of via klachten? 

 

Koen Anciaux: beiden. De insteek is wel de kinderen in actieve noodsituaties. 

 

Farid Bennasser: en waarom alleen voor kinderen? Er bestaat ook ouderverwaarlozing? 

 

Koen Anciaux: we moeten ergens starten. We denken dat er een 100tal gezinnen zijn. 

Indien er goede resultaten zijn, kunnen we het project nog uitbreiden. 

  

Farid Bennasser: we zien dezelfde effecten bij ouderlingen die terug kind worden. 

 

Mathias Vaes: onze diensten zijn al veel langer met senioren bezig hoor. 

 

Ingrid Kluppels: zijn er dan geen andere ocmw’s die op die manier werken? 



 

Mathias Vaes: vandaag ben ik op een studiedag geweest. Allemaal stellen ze dat ze integraal 

werken, maar als het gaat over het loslaten van de bestaande kaders, zie ik niets. 

 

Alexander Vandersmissen: er is hier geen rechtstreekse link met leefgeld, vandaar het 

atypische van het project. 

 

Glenn Nason: in welke mate heb je wettelijke middelen om iemand vrijheden te ontnemen. 

 

Mathias Vaes: niet. 

 

Voorzitter: enkel bij geesteszieken, met gevaar voor derden. 

 

Glenn Nason: is ocmw van plan om kindermishandeling te melden? 

 

Mathias Vaes: natuurlijk, ik ben al met parket gaan praten. Als we niet slagen, dan geven we 

het over aan de bevoegde instanties. 

 

Alexander Vandersmissen: dit is een baanbrekend en zeer verregaand initiatief. We gaan hier 

echt  binnen in hun leefomgeving, gedurende 1 dag per week.  

 

Klaartje Heiremans: jullie starten op 2/9. Naast onderwijs is ook de vrijetijd belangrijk. Hoe 

gaan jullie dat aanpakken ? Vb. Academie stedelijke kunst, etc. 

 

Mathias Vaes: natuurlijk is het de verantwoordelijkheid van de ouders, maar de voetbaltrainer 

kan ook een heel grote rol te spelen. In onze reguliere MAwerkingen doen we dat al. 

 

Klaartje Heiremans: deze instanties moeten er wel voor openstaan. 

 

Mathias Vaes: het probleem is dat we willen begeleiden, maar geen stempels creëren. 

 

Rita Vanden Bossche: ze krijgen die stempels toch. 

 

Glenn Nason: kunnen we feedback krijgen via deze commissie? 

 

Mathias Vaes: Ik kom zeker nog eens terug. 

 

 

De voorzitter bedankt Mathias Vaes voor zijn inzet. 

 

 

 

 Verslaggever:  Gert Eeraerts 


